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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół Nr XLIII/2022 

sesji 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 
odbytej w dniu 

19 grudnia 2022 r. 
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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Protokół nr: XLIII/2022 

Sesja w dniu 19 grudnia 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 19 grudnia o godzinie 14.00, a zakończono o godz. 17.22 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 
1. Stanisław Dylewski 
2. Mirosław Gromek 
3. Beata Herman 
4. Michał Kacprzak 
5. Bogusław Konrad 
6. Anna Krajewska 
7. Robert Krajewski 
8. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 
9. Krzysztof Laska 
10.Ewa Orzechowska 
11. Waldemar Józef Pałys 
12. Jerzy Pawluczuk 
13. Paweł Adrian Pecura 
14. Mirosław Pędzich 
15. Andrzej Pęksa 
16. Mieczysław Szymalski 
17. Renata Teresa Trojanowska 
18. Henryk Wilczewski 
19. Mieczysław Stanisław Równy 
20. Edward Zalewski 

1. Otwarcie posiedzenia 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dokonał otwarcia posiedzenia, 
po przywitaniu zebranych i sprawdzeniu obecności stwierdził, że w posiedzeniu sesji 
Rady Miasta na stan 20 radnych bierze udział 20 członków Rady Miasta, w tym jeden 
radny bierze udział w sesji za pośrednictwem środków porozumiewania się na 
odległość. 

Przewodniczący poinformował, że dniu 17 grudnia br. zmarł radny p. Edward 
Podbielski.  Świętej pamięci Edward Podbielski był radnym pięciu kadencji I, II, VI, VII 
i VIII. Był członkiem Zarządu Miasta I i II kadencji.  Swoją wiedzę wykorzystywał pełniąc 
funkcję przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w trzech ostatnich kadencjach. 
Podkreślił, że Miastu będzie  brakowało tak doświadczonego samorządowca i 
życzliwego człowieka. 

Głosowano w sprawie: sprawdzenie obecności 

OBECNY (20) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał 
Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga 
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Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy 
Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich Andrzej Pęksa, Mieczysław 
Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że sesja została 
zwołania w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
z porządkiem obrad, który radni otrzymali wraz zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że Rada Miasta może 
wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu Rady. 

Brak wniosków bądź uwag do porządku obrad. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja o porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z XLII  sesji Rady Miasta. 
4. Podjęcie uchwał: 
a. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r., 
b.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka 

na lata 2022-2035, 
c. zmieniająca  uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

w 2022 roku, 
d. w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2022.  
5. Podjęcie uchwał: 
a. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok, 
b. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 

2023 -2038. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2023-2028”. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka na 2023 r. 
8. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 
9. Informacje z działalności: 
a. Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał 

Rady, 
b. Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
10. Wolne wnioski i sprawy różne. 
11. Zakończenie obrad. 

1. Przyjęcie Protokołu z 42 sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji, że protokół z 
42 sesji Rady Miasta  był przekazany radnym do wglądu i do dnia poprzedzającego 
dzisiejszą sesję nikt nie zgłosił uwag do jego treści, w związku z tym stwierdził, że  
protokół został przez Radę Miasta  przyjęty. 
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2. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r., 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 
Mazowiecka na lata 2022-2035, 

c) zmieniająca  uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
w 2022 roku. 

d) w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 
budżetowego 2022, 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski powiedział, że Komisje Rady 
Miasta analizowały projekty uchwał wraz z autopoprawkami. Przedstawił wyniki 
głosowań: 

Komisja Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno –Gospodarczego: w 
punkcie a i b – 3 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących 
się”, w punkcie c - 4 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących 
się”, w punkcie d - 5 głosów „za”, przy  0 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 
się”; 

Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami: w 
punktach a, b, c i d - 4 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się”; 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska: w punktach a, b i c - 4 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach  
„wstrzymujących się”, w punkcie d - 5 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”; 

Komisja Rewizyjna: w punkcie a - 3 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i  2 głosach 
„wstrzymujących się”. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zasugerował procedowanie punktu w formie 
odpowiedzi na zadawane pytania. 

Brak głosów w dyskusji. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XLIII/383/2022 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2022 r. z autopoprawką. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław 
Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Edward Zalewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 
Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Stanisław Równy, Renata Teresa 
Trojanowska, Henryk Wilczewski 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XLIII/384/2022 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2022-2035 
z autopoprawką.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław 
Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Szymalski, Edward Zalewski 
PRZECIW (1) 
Renata Teresa Trojanowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Stanisław Równy, Henryk Wilczewski 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XLIII/385/2022 zmieniającej uchwałę 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2022 roku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław 
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Zalewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 
Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław 
Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XLIII/386/2022 w sprawie ustalenia 
wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2022. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, Anna 
Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa 
Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, 
Mirosław Pędzich, Andrzej Pęksa, Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław 
Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Edward Zalewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Stanisław Dylewski 

5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2023 rok, 

b) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 
lata 2023 -2038. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że w dniu 15 
listopada br. do Rady Miasta wpłynął projekt budżetu miasta na 2023 r. oraz 
wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2023-2038 Dokument ten był 
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analizowany na posiedzeniach Komisji. Prace nad projektem budżetu miasta 
przebiegły zgodnie z procedurą określoną  Uchwałą Nr XXXVI/336/2022 z dnia 29 
czerwca 2022 r. W dniu 13 grudnia br. odbyło się ostatnie posiedzenie Komisji 
Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego podczas, 
wypracowano pozytywną opinię co do projektu budżetu na 2023 r. i wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2023 - 2038. Rada Miasta otrzymała Uchwały Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 grudnia  2022 r. zawierające pozytywne 
opinie o przedłożonych przez Burmistrza Miasta Ostrów Mazowiecka projektach 
uchwał Rady Miasta Ostrów Mazowiecka w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2023-2038 i w sprawie uchwalenia uchwały 
budżetowej na 2023 r. oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dodał, że Komisje Rady Miasta 
analizowały projekt uchwały. Podał następująco wyniki głosowań: 

Komisja Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno –Gospodarczego: 
oba projekty 4 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”, 

Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami 
oba projekty: 4 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw”,  1 głosie „wstrzymującym się” 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska oba projekty: 4 głosy „za”, przy 1 głosie „przeciw”, 1 głosie 
„wstrzymującym się” 

Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych 
oraz Porządku Publicznego: 3 głosy „za”, przy 3 głosach „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących się”, 

Komisja Rewizyjna: 3 głosy „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer za pomocą prezentacji multimedialnej dokonał 
wprowadzenia do tematu. W swojej wypowiedzi Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 
zwrócił uwagę na sprawy wpływające na działanie samorządu tj. światowy kryzys 
energetyczny oraz klimatyczny; wybuch wojny na Ukrainie, pandemia. Podał dane 
statystyczne dot. dochodów, wydatków, zadłużenie, wysokości zaciągniętego kredytu 
długoterminowego, ilość pozyskanych środków zewnętrznych, udziału podatków i 
opłat lokalnych zawartych w proponowanym projekcie uchwały. Podał przykład 
inwestycji budowy nowego budynku szkoły oraz przedszkola i inwestycji budowy 
budynku socjalnego. Ponadto wymienił przykładowe inwestycje drogowe m.in. na ul. 
Olszynowej. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wspomniał o realizacji zadania jaki jest 
wypłata dodatku węglowego i dystrybucja węgla. Wskazał na problemy związane z 
działalnością ZEC np. ceny zakupu węgla, ceny zakupu uprawnień do emisji CO2. 

Prezentacja w załączeniu do Protokołu. 

Radny p. Henryk Wilczewski przypomniał sprawę podziału środków pieniężnych 
dot. programu współpracy z organizacjami pozarządowymi, w której dwa młodzieżowe 
kluby piłkarskie, z trzech klubów funkcjonujących na terenie miasta, nie otrzymały 
dotacji po uchwaleniu regulaminu w sprawie przeprowadzania konkursów na 
przyzwanie środków pieniężnych dla stowarzyszeń będących trzema klubami 
piłkarskimi. Wyjaśnił, że młodzieżowe kluby piłkarskie łącznie zrzeszają ok. 300 dzieci 
i młodzieży w różnych kategoriach wiekowych. Dwa kluby piłkarskie nie posiadające 
wsparcia finansowego z miasta są w trudnej sytuacji, nie chciałyby dokonywać 
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skomplikowanych zmian związanych z przeniesieniem zawodników do innych klubów 
sportowych. Podał, że na posiedzeniach komisji Radny składał wnioski o 
dofinansowanie ww. klubów sportowych o kwotę 100 tys.  zł rocznie, lecz zostały one 
odrzucone. Podkreślił, że władze samorządu powinny działać na rzecz dobra 
mieszkańców, zwłaszcza w kształceniu dzieci i młodzieży tworzącej przyszłość miasta. 
Radny zwrócił się bezpośrednio do prezesa MKS Ostrovianka p. Bartłomieja 
Pieńkowskiego z prośbą o podjęcie kroków dających możliwość dalszego 
prosperowania wszystkich trzech klubów piłkarskich. 

Radny p. Stanisław Dylewski wyraził negatywne zdanie o sposobie działania 
władz miasta w kontekście podziału mieszkańców miasta. Radny złożył propozycje 
sfinansowania dwóch klubów piłkarskich wspomnianych w wypowiedzi radnego p. 
Henryka Wilczewskiego polegającej na przesunięciu na ten cel środków z 
finansowania Muzeum Dom Rodziny Pileckich w kwocie 200 tys. zł. Radny dodatkowo 
zapytał na co są wydatkowane wskazane środki pieniężne zawarte w budżecie miasta 
na MDRP. Radny p. Stanisław Dylewski powiedział o przypadkach wandalizmu 
dokonywanego przez młode osoby na mieniu należącym do miasta. Wyraził zdanie, iż 
corocznie zwiększająca się kwota funduszu dot. sprzedaży alkoholu może być 
wykorzystana na edukację młodych osób stwarzając im warunki do efektywnego 
wykorzystania wolnego czasu. Ponadto Radny p. Stanisław Dylewski spostrzegł, iż 
wymiana oświetlenia ulicznego na żarówki ledowe przyczyni się do oszczędności, 
może zmniejszyć o 60% zużycie energii elektrycznej. Jako przykład gdzie wymieniono  
oświetlenie uliczne na energooszczędne wymienił kilka sąsiednich miejscowości. 
Podkreślił, iż praca osób działających społecznie wiąże się z dobrym wychowaniem 
młodzieży. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska omówiła formę otrzymywania dotacji 
rocznych przez kluby sportowe, jaką burmistrzowie miasta stosowali od wielu lat. 
Radna wyjaśniła, że po przyjęciu uchwały Rady Miasta Burmistrz Miasta p. Jerzy 
Bauer przyjął zarządzenie skutkujące wygraną jednego klubu sportowego w jednej 
sekcji z dotacją przypadającą na okres trzech lat. Udzieliła informacji, że jeden spośród 
dwóch klubów sportowych bez przyznanej dotacji złożył skargę do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego, gdzie od dziesięciu miesięcy trwa rozpatrzenie zgodności z 
prawem uchwały Rady Miasta oraz zarządzenia Burmistrza Miasta.  

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska zadała pytanie dot. preferencyjnego 
zakupu węgla. Zwróciła się o wskazanie gdzie w budżecie miasta na 2023 r. ujęte będą 
kwoty ze sprzedaży węgla. Radna zapytała także o konstrukcję wydatków  
majątkowych w zakresie inwestycji związanej z ulicami: Artyleryjska, Bajkowa, 
Gajowa, Różana, Sportowa, Srebrna. Zwróciła się o wyjaśnienie rozbieżności kwot 
dot. inwestycji budowy szkoły ujętych w wieloletniej prognozie finansowej i w 
prezentacji Burmistrza Miasta. 

Radny p. Stanisław Dylewski zadał pytanie dot. kosztów transportu węgla 
przewidzianego do sprzedaży w ramach preferencyjnego zakupu paliwa stałego. 
Określił, że Z-ca Burmistrza Miasta na posiedzeniu Komisji Rady Miasta wyjaśnił 
przebieg dowozu surowca do miasta, który w pierwszej kolejności miałby trafić na 
składowisko przedsiębiorstwa Skłodowski sp. z o. o. a później na teren ZEC. Radny 
wyraził przekonanie o zbyt wysokiej propozycji ceny dowodu węgla do mieszkańców 
miasta w porównaniu z gminą Ostrów Mazowiecką, gdzie są zdecydowanie większe 
odległości przejazdu. Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił się o podanie kosztów 
zakupu węgla przez ZGK na potrzeby miasta; przeznaczenia środków pieniężnych z 
pożyczek udzielonych przez miasto dla ZGK. 
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Przewodniczący  oddziału powiatowego Platformy Obywatelskiej p. Hubert 
Betlejewski poruszył następujące kwestie: zaniepokojenie wysokością zadłużenia 
miasta względem wydatków sztywnych i udziałem w podatkach CIT i PIT; 
wprowadzenie rezerwy środków finansowych z uwagi na przewidywane mniejsze 
wpływy z podatków do budżetu miasta; znalezienie środków finansowych na wsparcie 
dzieci. Podziękował władzom miasta za odpowiedzi pisemne na zadawane pytania 
oraz zwrócił się do władz miasta z prośbą o pomoc przy organizacji przedsięwzięcia 
związanego ze spotkaniem z przedstawicielami firmy Innowation coach udzielającej 
bezpłatnej pomocy przedsiębiorcom w sprawie dotacji unijnych. Na zakończenie 
Przewodniczący p. Hubert Betlejewski złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt 
Bożego Narodzenia. 

Radny p. Mieczysław Szymalski zgłosił prośbę o zarządzenie 5-minutowej 
przerwy w obradach sesji Rady Miasta przed przystąpieniem do głosowania 
omawianych projektów uchwał. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer podkreślił, że miejskie instytucje dokładają 
wszelkich starań organizując różnorodne przedsięwzięcia skierowane do 
najmłodszych mieszkańców miasta. Dodał, iż duże pokłady środków finansowych 
przeznaczone są na realizację ww. kwestii w tym na kulturę fizyczną. Podkreślił, że z 
uwagi na borykanie się z kryzysem światowym władze miasta zmniejszą finansowanie 
usług miejskich starając się je utrzymać na aktualnym poziomie. Ponadto Burmistrz 
Miasta p. Jerzy Bauer powiedział, że władze miasta wspierają lokalne kluby 
udostępniając im obiekty miejskie, których przygotowanie do korzystania wymaga 
poniesienia kosztów z budżetu miasta. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, 
że samorząd zleca wykonanie zadań poprzez formę ogłoszenia konkursu w przypadku 
braku możliwości samodzielnego wypełnienia zadania. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka udzielił informacji, że było dostępnych 
kilka opcji transportu węgla na teren miasta z czego władze miasta wybrały wariant 
bezpośredniego przyjazdu surowca na teren ZGK zlokalizowany na ul. Lipowej 4. Z-
ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka przedstawił przebieg czynności, jakie 
mieszkańcy miasta muszą spełnić by uzyskać węgiel sprzedawany przez miasto. 
Nadmienił, że ZGK może dostarczyć węgiel do domów mieszkańców miasta za opłatą 
150 zł bez względu na ilość zakupionego surowca. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązując tematu poruszonego przez 
radną p. Jolantę Jadwigę Kwiatkowską dot. wydatków majątkowych budowę sześciu 
ulic objętych Rządowym Funduszem Polski Ład wyjaśniła, że kwota 5300 zł zawarta 
w paragrafie 605 przy każdym zadaniu  to część z rozbitej kwoty umowy z inspektorem 
nadzoru na nadzór ww. ulic. Wyjaśniła, że takie zapisy wynikają ze zmiany przepisów 
o klasyfikacji budżetowej. Przedstawiła następnie wysokość wydatków na budowę ulic 
Artyleryjska, Bajkowa, Gajowa, Różana, Sportowa – do ulicy Lipowej i Srebrna. 

Przerwa ze względu na problemy techniczne. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wznowił obrady sesji. 

Radny p. Mieczysław Szymalski w imieniu Klubu Radnych „Niezależni Razem” 
wyraził zdanie, że Klub Radnych mimo czynienia starań w postaci zgłaszanych 
wniosków w procesie tworzenia projektu budżetu miasta nie współtworzył 
proponowanego projektu uchwały budżetowej. Dodał, że Klub Radnych „Niezależni 



9 

Razem” nie poprze proponowanego projektu budżetu miasta. Zaznaczył, że uchwała 
budżetowa to najważniejszy dokument dla działania samorządu. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia uchwały 
budżetowej na 2023 rok z autopoprawką.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław 
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Zalewski 
PRZECIW (2) 
Mieczysław Stanisław Równy, Henryk Wilczewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2023 -2038 z autopoprawką.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof 
Laska, Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław 
Pędzich, Andrzej Pęksa, Edward Zalewski 
PRZECIW (3) 
Mieczysław Stanisław Równy, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Stanisław Dylewski, Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga 
Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Mieczysław Szymalski 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer złożył podziękowania Radnym Miasta popierającym 
uchwałę budżetowej. Zwrócił uwagę na zaangażowanie większości Rady Miasta w 
proces tworzenia budżetu miasta, a dzięki podjęciu decyzji o uchwaleniu uchwały 
budżetowej władze mają szansę na prowadzenie dalszego rozwoju miasta. 
Wspomniał, że omawiany dokument zawiera nowe oraz kontynuowane 
przedsięwzięcia wielomilionowe przez władze miasta, by spełniać na najwyższym 
poziomie zadania samorządu. Podkreślił, że miasto było w stanie wspomóc ZGK 
kwotą 9 mln zł na zapewnienie bezpieczeństwa energetycznego mieszkańcom 
miasta, mimo trwającego kryzysu światowego. Ponadto skierował podziękowania do 
pracowników administracji, Dyrektorów i Kierowników miejskich jednostek wraz z 
pracownikami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2023-2028”. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że Komisja 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz Porządku 
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Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny p. Stanisław Dylewski odwołując się do dokumentów Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta poruszył tematy: 

- sytuacji demograficznej tj. zmniejszania liczebności mieszkańców: wspomniał, 
że w czasie pełnienia funkcji Burmistrza Miasta przez p. Andrzeja Andersza liczba 
mieszkańców miasta wynosiła 23 380, zaś w 2021 odnotowano 21 834 osoby; 
zmniejszenia przyrostu naturalnego z 222 urodzeń w 2019 r. do 177 urodzeń w 2021 
r.; zmniejszenia ilości osób w wieku produkcyjnym z 60,2% w 2019 r. do 58,2% w 2021 
r; 

- zmniejszenia ilości przyjęć do lekarzy z 31 059 w 2019 r.  na 28 000 w 2021 r. 
oraz świadczeń zdrowotnych z 236 na 124; 

- polityki mieszkaniowej tj. zwiększenia się ilości osób bezdomnych i liczby osób 
oczekujących na mieszkania socjalne; 

- zmniejszenia  się ilości „Niebieskich Kart” w mieście; 
- wzrostu czynnika przemocy w rodzinie oraz w szkołach; 
- wzrost ilości pomocy udzielonej rodzinom mieszkańców miasta z powodu 

bezrobocia ze 142 rodzin w 2019 r. na 173 ostatnim analizowanym roku; 
- ubóstwa tj. osób korzystających z Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Radny p. Stanisław Dylewski dodał, że niepokoi się wciąż wzrastającą liczbą 
mieszkańców uzależnionych od alkoholu, papierosów bądź innych używek. Stwierdził, 
że środki pozyskane ze sprzedaży alkoholi powinny zostać przeznaczone na rozwój 
poradni uzależnień, tak aby każdy mieszkaniec mógł z niej skorzystać. Zasugerował 
udzielenie pomocy mieszkańcom miasta znajdującym się w trudnej sytuacji życiowej, 
wynikającej z różnych powodów życiowych. Poddał pod zastanowienie nawiązanie 
współpracy miasta z lekarzem psychiatrą dziecięcym, jednocześnie spostrzegając, iż 
brakuje lekarzy specjalistów w tej dziedzinie medycyny na obszarze państwa. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Głosowano w sprawie: Podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia  
„Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Ostrów Mazowiecka 
na lata 2023-2028”. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMANE: 0, BRAK GŁOSU 3, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, 
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, 
Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, 
Mirosław Pędzich, Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Henryk 
Wilczewski, Edward Zalewski. 

BRAK GŁOSU (3) Michał Kacprzak, Andrzej Pęksa, Renata Teresa Trojanowska. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia plany pracy Rady Miasta Ostrów 
Mazowiecka na 2023 r. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały przedstawiając kolejno wyniki głosowań: 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska: 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
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Komisja Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami: 6 
głosów „za”, 0 głosów :przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 

Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych oraz 
Porządku Publicznego : 5 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”. 

Brak głosów w dyskusji. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 
Rady Miasta Ostrów Mazowiecka na 2023 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI:0 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, 
Anna Krajewska, Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, 
Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys, Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, 
Mirosław Pędzich, Mieczysław Stanisław Równy, Mieczysław Szymalski, Henryk 
Wilczewski,Edward Zalewski. 

BRAK GŁOSU (3) Michał Kacprzak, Andrzej Pęksa, Renata Teresa Trojanowska. 

8. Informacje o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że Komisje zapoznały się z 
informacją. 

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski 
stwierdził, że Rada Miasta Ostrów Mazowiecka przyjęła informację. 

9. Informacje z działalności: 

a) Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 
uchwał Rady, 

b) Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że skutecznie są realizowane 
wszystkie uchwały podejmowane przez Radę Miasta. Powiedział, że w ostatnim czasie 
odbyło się spotkanie z mieszkańcami ul. Bema dot. jej budowy, zostały 
przeanalizowane etapy realizacji inwestycji, koszty oraz kwestie prawne. Burmistrz 
Miasta poruszył również temat audytu energetycznego, którego wykonanie się 
zakończyło. Burmistrz Miasta dodał, że Rada Miasta również będzie mogła się z nim 
zapoznać w styczniu 2023 r. Burmistrz poinformował również o spotkaniu 
zorganizowanym przez Instytut Książki, który współfinansował remont Miejskiej 
Biblioteki Publicznej. Oznajmił, że został zaproszony na to spotkanie, aby wygłosić 
prelekcje na corocznym spotkaniu w środowisku Bibliotekarzy. Burmistrz poinformował 
również, że MOSiR przeprowadził badania motoryczności najmłodszych dzieci 
uczęszczających do klas podstawowych. Oświadczył, że została również 
przeprowadzona konferencja dotycząca rozwoju lekkoatletyki w mieście Ostrów 
Mazowiecka. Burmistrz podziękował za wszystkie przeprowadzone spotkania z 
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mieszkańcami a także z przedstawicielami instytucji samorządowych. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że pełni dyżur 
w każdą środę tygodnia, a także uczestniczy we wszystkich spotkaniach, na które jest 
zapraszany. Przewodniczący wspomniał, że w ostatnim czasie brał udział w spotkaniu 
Międzygminnego Związku Ziemia Ostrowska, na którym była procedowana uchwała 
budżetowa. 

Radny p. Stanisław Dylewski skierował pytania do Burmistrza Miasta p. Jerzego 
Bauera dotyczące sytuacji z planowaną budową stacji paliw, ponieważ na posiedzeniu 
Komisji nie uzyskał odpowiedzi od Zastępcy Burmistrza p. Daniela Choinki. Radny 
spytał również gdzie znajdują się portrety byłych Burmistrzów, które znajdowały się na 
ścianach w Urzędzie Miasta w sali konferencyjnej. Radny spytał jaką sumę 
mieszkańcy będą musieli płacić za ciepło, ponieważ według ogłoszenia widniejącego 
w blokach, Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej planuje podwyżkę opłat o 138%. Radny 
oznajmił, że według niego Burmistrz Miasta powinien spotkać się z mieszkańcami i 
omówić całą sytuację z podwyżkami. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że interpelacje i zapytania należy 
składać na piśmie. Burmistrz odpowiedział, że sytuacja kryzysowa w zakresie 
energetyki była już omawiana na sesji w formie prezentacji oraz wypowiedzi 
współpracowników. Powiedział również, że miasto nie ma wpływu na odgórne ceny 
węgla lub emisji CO2, które panują na rynku. Burmistrz Miasta wyjaśnił, że podwyżka 
opłat dla mieszkańców po uwzględnieniu wsparcia rządu będzie wynosić 42%. 
Burmistrz również odpowiedział, że sala konferencyjna została odnowiona, a portrety 
byłych burmistrzów są w konserwacji. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiadając 
na pytanie dot. budowy stacji paliw powiedział, że sprawa ta została przekazana do 
sądu administracyjnego. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy zostanie przeprowadzona kolejna 
debata, która będzie dotyczyć budowy stacji paliw. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powtórzył, że sprawa została skierowana do 
sądu administracyjnego. Dodał również, że burmistrz jako organ prowadzący nie 
uczestniczy w ustalaniu ceny za zużycie ciepła. Burmistrz Miasta zauważył również 
fakt, że wzrost cen jest skutkiem kumulacji wszystkich podwyżek, które nie zostały 
wprowadzone we wcześniejszym czasie przez Spółdzielnię Mieszkaniową.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk poinformował, że Spółdzielnia Mieszkaniowa „Nasz 
Dom” otrzymała od ZGK nową taryfę z datą rozpoczęcia obowiązywania przypadającą 
na 7 grudnia 2022 r. Dodał, że ww. dokument nie zawierał załączników odnoszących 
się składanych wniosków przez Spółdzielnie Mieszkaniową o ustalenie innych cen 
opłat za zużycie energii z użyciem bonifikaty dla mieszkańców Spółdzielni. W związku 
z powyższym radny p. Jerzy Pawluczuk powiadomił, że mieszkańcy Spółdzielni 
otrzymali pierwszą informację od Prezesa Spółdzielni o wzroście ceny za zużycie bez 
uwzględnienia bonifikaty oraz drugą informację z ceną zawierającą bonifikatę. Radny 
zaznaczył, że jako Prezes Spółdzielni odpowiada za to co należy do jego kompetencji.  

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska stwierdził, że Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej z premedytacją wystawił informację o wzroście cen o ponad 100 %. 
Powiedział, że Radny jako wieloletni Prezes zna ustawę i wie, że nie jest możliwe aby 
cena ciepła dla mieszkańców wzrosła o więcej niż 40% jednak mimo wszystko dopuścił 
do tego, że taka informacja trafiając do lokatorów wprowadziła panikę i niepokój. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że w informacji od ZGK, która dotyczyła 
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wzrostu taryfy nie było żadnej wzmianki o bonifikacie. Powiedział, że na tamten 
moment nie miał podstaw, aby ogłaszać mieszkańcom taryfę z uwzględnioną 
bonifikatą. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski powiedział, że Prezes Spółdzielni został 
wcześniej poinformowany, że spółdzielnie obejmuje bonifikata. 

Więcej głosów nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący stwierdził, że Rada Miasta  przyjęła 
informacje. 

10. Wolne wnioski i sprawy różne. 

Radna p. Jolanta Kwiatkowska zwróciła uwagę, że po opadach śniegu chodniki 
były słabo odśnieżane. Zaznaczyła, że chodnik przy ul. Partyzantów, który prowadzi 
do Szkoły Podstawowej nr 1 w ogóle nie został odśnieżony. Radna poruszyła również 
temat przedstawianej kilka lat temu prezentacji przez firmę, która omawiała temat 
usuwania zanieczyszczeń z oczyszczalni. Przypomniała, że obiecano radnym, że 
zostanie zrobiony raport porównawczy, który do tej pory nie został nikomu 
przedstawiony co nasuwa myśl, że wcale nie został wykonany. Radna zapytała czy 
raport ten po kilku latach zostanie wykonany. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował, że jest w ciągłym kontakcie z 
pracownikami Instytutu Geologicznego oraz zaznaczył, że są zbierane aktualizacje 
zrealizowanych prac. Poinformował, że z pierwszych badań, które wykonano na 
początku projektu stwierdzono, że sytuacja w mieście nie jest najgorsza. 

Prezes ZGK p. Bartłomiej Pieńkowski poinformował, że ZGK regularnie zleca 
badania ze wszystkich odwiertów oraz co kwartał są raporty, które wskazują, że miasto 
jest bezpieczne. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał o termin wykonania studni głębinowej przy 
ul. Bagińskiej. Przypomniał również, że co pół roku ubiega o raporty badań, z których 
wynika, że zanieczyszczenia w mieście sięgają ul. Kubusia Puchatka. Obawia się, że 
zanieczyszczenia sięgną ujęć wody na ul. Różańskiej. Poinformował, że według 
raportu p. Irmińskiego zanieczyszczenia mogą wpłynąć do ujęć wodnych jeśli zakład 
mleczarski przez miesiąc nie będzie pobierał wody. Radny stwierdził, że Burmistrz 
Miasta nie zajął się w mieście zanieczyszczoną wodą oraz powietrzem. 

Wiceprzewodniczący p. Krzysztof Laska zaznaczył, że należy przygotować się 
na najbliższy tydzień, na który prognozowane są trudne warunki atmosferyczne. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zaprosił wszystkich Radnych na spotkanie 
wigilijne,  które odbędzie się  22 grudnia w najbliższy czwartek w Urzędzie Miasta. 
Burmistrz poinformował, że w styczniu 2023 zostaną zorganizowane tradycyjne 
spotkania noworoczne. Burmistrz złożył życzenia z okazji zbliżających się świąt 
Bożego Narodzenia wszystkim mieszkańcom miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski również dołączył się do 
życzeń. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że informacje 
zostały przyjęte. 
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12.Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że porządek 
obrad 43 – ej sesji Rady Miasta został wyczerpany. Podziękował za aktywny udział w 
obradach sesji, i zamknął obrady 43 – ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka. 

Przewodniczący Rady Miasta 

 /-/ Robert Krajewski  

Przygotowały 
Magdalena Pazik – pomoc administracyjna: 
Katarzyna Kowalczyk – pomoc administracyjna (stażystka) 
 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl Przebieg sesji zawiera nagranie dostępne na stronie 
Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta Ostrów Mazowiecka  Nagranie - Miasto Ostrów Mazowiecka 
(ostrowmaz.pl) 

http://www.bip.ostrowmaz.pl/public/?id=200267
http://www.bip.ostrowmaz.pl/public/?id=200267

